



Europe
for Citizens



International conference

Create Europe in Diversity

April 9th, 2016

Vilnius

Workshop E

Discovering the European Union through *learning by doing*

The aim of the workshop is to show some possibilities, how to arouse students' interest for and how to make them more familiar with the knowledge of the history, the principles, and last but not least of the diversity of the European Union.

The workshop is based on the principle of *learning by doing* – a holistic approach which is premised on the tenet, that people learn best through personal experience. The chosen method (learning stations) triggers active participation of students, who discover and acquire the knowledge by themselves while solving problems and performing tasks. Working in groups and pairs supports the collaborative and social learning. Working in an individual rhythm, without outside pressure is told to be the most effective way of acquiring knowledge.

Dr. Monika Janicka (Poland)

Die Europäischen Union handlungsorientiert entdecken

Das Ziel des Workshop ist, einige Möglichkeiten zu präsentieren, wie man die Lerner mit den Prinzipien, der Geschichte, sowie der Diversität der Europäischen Union vertraut machen und wie man ihr Interesse dafür steigern kann.

Der Workshop basiert auf den Grundsätzen des handlungsorientierten Unterrichts – einem holistischen Ansatz, zu dessen Grundprämissen die Annahme gehört, dass Menschen über persönliche Erfahrungen am effektivsten lernen. Die gewählte Methode – das Stationenlernen – setzt aktive Teilnahme der Lerner voraus, die sich das Wissen durch Bewältigung von Problemen sowie Lösen von Aufgaben aneignen. Gruppen- und Partnerarbeit unterstützt dabei das kollaborative und soziale Lernen. Das Arbeiten im eigenen Rhythmus, ohne Druck von Außen wird als die effektivste Methode der Wissensaneignung bezeichnet.

Dr. Monika Janicka (Polen)